
Pôsobenie   komisie   finančnej,   regionálneho   rozvoja   a   ochrany   majetku  
 
Milí   spoluobčania,  
 
v  prvom  rade  by  som  Vám  chcela  poďakovať  za  vytrvalosť,  disciplinovanosť  a  aj  za               
vzájomnú  empatiu,  ktorá  bola  všadeprítomná  počas  obdobia  štátom  stanovenej  mimoriadnej           
situácie  v  súvislosti  s  COVID  -  19.  Ďakujem  Vám,  že  sa  opäť  ukázalo,  že  Porubänia  sa  vedia                  
vzomknúť  a  napriek  uponáhľanej  dobe,  každý  svojou  troškou  prispel  k  tomu,  že  sa  nás               
COVID   -   19   dotkol   len   z   televíznych   správ   a   novín.  
 

Už  zo  samotného  názvu  komisie  je  jasné,  že  naše  pôsobenie  je  veľmi  široké.  Jedno               
s   druhým   súvisí   a   nadväzuje,   a   preto   sa   nedá   hovoriť   len   o   činnosti   v   jednej   oblasti.  
 

Rok  2020  sme  začali  s  pozitívne  nastaveným  rozpočtom.  Na  tak  malú  obec,  veľmi              
dobrý  stav  účtu.  Na  základe  toho  sme  postupovali  v  prípravách  projektov  na  realizáciu              
detských  ihrísk,  oddychových  zón,  námestia,  komunitného  centra,  rozvoja  cestovného  ruchu           
v  obci  a  iných  investičných  aktivít.  Od  marca  však  situácia  vyzerá  troška  odlišne  a  preto  je                 
na  mieste  byť  opatrný.  Zhodnotiť  stav  rozpočtu  a  celkovej  kondície  obce  by  sme  mohli               
predbežne  po  júni  2020,  kedy  by  sa  mali  ukázať  na  účte  podielové  dane.  Definitívny  dopad                
spomalenia  ekonomiky  Slovenska  na  rozpočet  našej  obce  však  uvidíme  najskôr  až  v             
budúcom   roku.   
Prečo  je  to  tak  -  Slovensko  je  jedna  z  najotvorenejších  ekonomík,  bohužiaľ  alebo              
vďakabohu.  Záleží  od  uhla  pohľadu.  Naša  ekonomika  závisí  od  toho  ako  sa  rozbehne              
ekonomika  iných  krajín  napr.  Nemecka,  na  ktorú  sme  najviac  naviazaní  z  pohľadu  výroby  a               
exportu   áut.   Sú   to   fakty,   s   ktorými   rátame.   
Avšak  každá  minca  má  dve  strany.  Našou  úlohou  je  nachádzať  iné  zdroje  príjmov  pre  obec  a                 
nespoliehať  sa  len  na  tie,  ktoré  nám  poskytuje  štátna  pokladnica.  Každá  kríza  prináša              
príležitosť   a   pred   nami   je   nielen   jedna.  
 
Opatrnosť  je  na  mieste,  ale  hovoriť  o  skromnosti  v  obci  s  tak  veľkým  potenciálom  rozvoja  a                 
využitia,  by  bolo  veľkým  podcenením  situácie.  Jednou  z  iniciatív  komisie  je  aj  vznik              
EPICENTRA  športu,  kultúry  a  zábavy  v  Závažnej  Porube.  Pod  jeho  záštitou  v  spolupráci  s               
odborníkmi  z  iných  oblastí  (stavebníctvo,  architektúra,  dotačné  schémy,  gastronómia,          
koordinátori  projektov,  ľudia  pôsobiaci  v  cestovnom  ruchu  a  združeniach  cestovného  ruchu,            
odborníci  z  NAPANT,  televízie  atď.),  sme  sa  dostali  k  podnetným  témam,  ktorých  je  veľké               
množstvo.  Výsledky  Prieskumu  spokojnosti  obyvateľov  v  nás  len  podporili  nasadení,           
odhodlaní   posunúť   projekty   na   vyššiu   úroveň   a   nachádzať   tak   aj   iné   zdroje   príjmu   do   obce.   

Prvým  krokom,  ktorý  sa  nám  ako  obci  podaril,  bolo  vstúpiť  do  KLASTRA  Liptov.              
Klaster  je  združenie  cestovného  ruchu,  ktorého  úlohou  je  združovať  subjekty  cestovného            
ruchu  so  záujmom  o  aktívny  rozvoj  cestovného  ruchu  v  celom  regióne  Liptov.  Realizuje              
spoločné  investičné  a  neinvestičné  projekty  a  podporuje  účasť  na  cezhraničných  projektoch.            
Z  pohľadu  obcí  s  nižším  rozpočtom  a  možnosťami  je  jednou  z  výhod  aj  organizovanie  a                
podpora  kultúrnych  a  športových  podujatí  s  cieľom  zvyšovania  návštevnosti  regiónu  ako            
celku.  Ako  obec  sme  zahrnutý  do  spoločných  marketingových  materiálov,  našimi  aktivitami            
sa  môžeme  zapojiť  do  už  “rozbehnutého  vlaku“  a  stojí  nás  to  menej  energie  a  aj  nákladov.                 
Máme   možnosť   podporiť   návštevnosť   v   obci,   pomôcť   ubytovateľom   a   rozvíjať   ďalšie   aktivity.  



 
Na   čom   sme   sa   zhodli   na   zasadnutiach   komisie   regionálneho   rozvoja   :  

- posúvať   obec   spoločne   (   jednotlivec   veľa   nezmôže,   ale   komunita   áno)  
- nebrať   ako   samozrejmosť   čo   nám   príroda   a   predkovia   nadelili  
- zamerať  sa  na  výhody  obce  (poloha  obce,  športoviská,  remeselníci,  ľudia,  príroda,...)            

a   rozvíjať   ich  
- rozvíjať  tichý  cestovný  ruch,  kde  základným  princípom  je  príroda  (je  organizovaný            

pre  menšie  skupiny  návštevníkov,  zabezpečovaný  lokálnymi  poskytovateľmi  služieb,         
podporuje  tradičné  lokálne  produkty  a  časť  príjmov  z  neho  je  určených  na  ochranu              
prírodného   a   kultúrneho   dedičstva)  

 
V  každom  jednom  ohľade  však  pozeráme  aj  na  ochranu  záujmov  občanov  a  ochranu              

majetku  nás  všetkých.  Ochrana  toho,  čo  tu  máme,  je  však  výsledkom  konania  aj  každého  z                
nás.  Buďme  každý  jeden  hrdý  na  to,  v  akej  krásnej  dedine  žijeme.  Buďme  si  vzájomne                
inšpiráciou  a  príkladom,  pozerajme  sa  na  silné  stránky,  nebojme  sa  smerovať  konštruktívnu             
spätnú  väzbu  správnym  ľuďom,  spájajme  sa  pre  dobro  a  rozvoj  obce.  Výsledkom  našej              
spoločnej  práce  bude  obec,  ktorá  môže  ísť  príkladom  iným,  obec  v  ktorej  sa  nám  bude  žiť                 
dobre   a   miesto,   kde   platí:   “som   hrdý   kde   žijem”.  
Verím,   že   tak   ako   počas   “korona   doby”   sme   boli   súdržní,   tak   v   tom   vieme   pokračovať   ďalej.   
 
Pred   nami   sú   úlohy:  
Otvorenie  Včelnice  -  včely  sú  život  (jún  2020),  uviesť  do  prevádzkyschopnosti  detské  ihriská              
a  športoviská  v  celej  obci  s  obnovenými  prevádzkovými  poriadkami,rezervačným  systémom           
a  zodpovednými  osobami  (august  2020),  vytvorenie  oddychových  zón  (jeseň  2020),           
vytvorenie  propagačných  materiálov  obce,  v  spolupráci  s  vedením  obce  rozvíjať  dialóg  o             
architektonickej   súťaži   o   vizuál   námestia   resp.   centra   dediny   a   mnoho   ďalších   projektov.  
 
O  našich  ďalších  krokoch  Vás  budeme  priebežne  informovať  na  web  stránke  obce,  na  FB               
stránke   Epicentrum   Závažná   Poruba   a   v   Porubských   novinách.  
 
Ing.   Katarína   Poliaková  
poslankyňa  
 


